
Protokół Nr OR.IV.0051-031/09
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 29 stycznia 2009 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.
Stan Rady - 21 
Obecni – 21

Ad 1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

Otwarcia  XXXI  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  dokonał  pan  Lech  Litwora 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  sesja  jest 
prawomocna.  Następnie zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do porządku obrad?
Nikt takowych nie miał, więc przystąpiono do przegłosowania zaproponowanego porządku obrad.

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad w wersji stanowiącej załącznik do protokołu 
(ilość głosów: za- 20, nieobecny na sali - J. Grabowiecki).

Ad 2. 
Pan Mieczysław Kieca Prezydent Miasta złożył informację:
– o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w okresie od 26 listopada 

2008 roku do 28 stycznia 2009 roku,
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Następnie  Prezydent  Miasta  przedstawił  informacje,  które  nie  znalazły  się  w  informacji 
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami:
– uczestniczył w spotkaniach z: 

– panem  Zbigniewem  Kobylińskim  -  Prezesem  klubu  sportowego  „Olimpia” 
w sprawie podsumowania działalności klubu w 2008 r.;

– przedstawicielami  klubu  sportowego  „Odra”  w  sprawie  planowanej  sprzedaży 
pakietu akcji Stowarzyszenia MKS „Odra” Wodzisław;

– panem  Mirosławem  Zychowiczem  -  Prezesem  klubu  „Wicher”  Wilchwy 
w sprawach bieżących klubu;

– przedstawicielami dzielnicy Stare Miasto w sprawie organizacji ruchu w centrum 
miasta;

– przedstawicielami Forum Biznesu Gazety Prawnej w sprawie współpracy;
– panem  Tomasem  Hanzel  -  Primatorem  Karviny  w  sprawie  wspólnych  mikro- 

projektów;
– panem  Wiesławem  Blutko  –  Prezesem  PWiK  w  sprawie  przygotowania 

dokumentacji oraz wniosku, który będzie złożony do Funduszu Spójności;
– panem  Ireneuszem  Magoń  z  Polskiego  Związku  Wędkarskiego  w  sprawie 

organizacji zawodów wędkarskich;
– przedstawicielami  gmin:  Rydułtwy,  Godów,  Pszów  i  Mszana  w  sprawie  Drogi 

Głównej Południowej;
– panem  Krzysztofem  Zającem  z  AMJ  Investment  w  sprawie  budowy  Galerii 

Wodzisław;
– przedstawicielami firmy Mosty Katowice w sprawie omówienia dokumentacji drogi 
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zbiorczej;
– przedstawicielami  firmy Business  Consulting w sprawie  budowy miejskich sieci 

szkieletowych w oparciu o PPP;
– panem Dariuszem Jajko - Prezesem delegatury w Wodzisławiu Śl. Automobilklubu 

Śląskiego w sprawie organizacji pokazu ratownictwa drogowego;
– przedstawicielami  związków  zawodowych  oświaty  w  sprawie  wynagrodzeń 

pracowników administracji i obsługi szkół i przedszkoli;
– panem  Janem  Zemło  -  Prezesem  klubu  sportowego  „Naprzód-46”  Zawada 

w sprawie przekazania obiektu sportowego w Zawadzie -przez klub- Miastu;
– Zarządem TPD w Wodzisławiu Śląskim w sprawie przeniesienia siedziby świetlicy 

TPD;
– przedstawicielami  koła  powiatowego  NSZZ  „Solidarność”  w  sprawie  działań 

inwestycyjnych na terenie miasta.
– brał udział w:

– spotkaniu  urodzinowym  pana  Wilhelma  Meisla  -  najstarszego  mieszkańca 
Wodzisławia Śląskiego;

– podsumowaniu Ogólnopolskiego Konkursu Plastycznego na Rzeźbę Anioła z masy 
solnej pt. „Z Aniołem do pracy...”;

– spotkaniu  noworocznym  delegatury  Automobilklubu  Śląskiego  w  Wodzisławiu 
Śląskim;

– organizacji XVII finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy;
– posiedzeniu Zarządu MZWiK;
– inauguracyjnej Sesji Młodzieżowej Rady Miejskiej;
– spotkaniu noworocznym klubu UKS „Strzał”;
– uroczystych obchodach rocznicy Marszu Śmierci;
– otwarciu sali multimedialnej w MiPBP;
– posiedzeniu Zarządu Subregionu Zachodniego;
– koncercie charytatywnym „Czyń dobro” na rzecz dzieci ze Specjalnego Ośrodka 

Szkolno – Wychowawczego w Wodzisławiu Śląskim;
– zebraniu sprawozdawczym OSP Radlin;
– XV Wodzisławskich spotkaniach kolędowych;
– wspólnym kibicowaniu Tomaszowi Sikorze w SP 21.

– o sposobie realizacji interpelacji radnych, które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 
między 26.11.2008r. a 28.01.2009r.;  wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Prezydentowi Miasta za przedstawienie informacji. 
Następnie poinformował,  że ewentualne pytania do przedstawionej informacji  radni  będą mogli 
zadawać w punkcie „wolne głosy i wnioski”.

Ad 3.
Przedstawienie zadań inwestycyjnych przewidzianych do realizacji przez Miasto Wodzisław Śląski 
w  roku  2009.  Zreferowała  pani  J.  Szymecka-Pysz  Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  Miejskich 
i Gospodarki Komunalnej. 

Naczelnik  Wydziału  IMiGK  pani  J.  Szymecka-Pysz  powiedziała,  że  zadania  były  omawiane 
na  wszystkich  komisjach  Rady  Miejskiej,  które  wydały  pozytywne  opinie  do  przedstawianego 
projektu uchwały w sprawie ustalenia zakresu zadań inwestycyjnych przeznaczonych do realizacji 
przez Miasto Wodzisław Śląski w 2009 roku. Poinformowała, że dodatkowo wprowadzono zadanie 
52  pn.  „dofinansowanie  koncepcji  programowo-planistycznej  przebiegu  drogi  głównej 
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południowej” na które zabezpieczono kwotę 35.000 zł, jednakże w związku z wprowadzeniem tego 
zadania konieczne było zmniejszenie kwoty przeznaczonej na inwestycję pn. „Budowa parkingu 
w  pobliżu  Kościoła  św.  Marii  Magdaleny  przy  ul.  Chrobrego”,  gdzie  wartość  przeznaczonych 
środków po uwzględnieniu korekty wynosi: 418.941 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radny E. Szczygieł  powiedział,  że w związku z faktem, iż podczas Komisji  Zdrowia(...)  radna 
T.  Rybka  miała  uwagi  do  proponowanych  zadań  inwestycyjnych  poprosił,  aby  radna  obecnie 
przedstawiła swoje uwagi. 

Radna  T.  Rybka  stwierdziła,   że  kwestie  które  ją  nurtowały  po  Komisji  Zdrowia(...)  zostały 
wyjaśnione  przez  Prezydenta  Miasta.  Nadmieniła,  że  Komisja  Oświaty(...)  uznała  zadanie 
dotyczące  budowy  sali  gimnastycznej  przy  Gimnazjum  Nr  2  za  zadanie  priorytetowe 
dla wodzisławskiej oświaty. 

Radny M. Balcer  zapytał,  jakie kroki  do tej  pory zostały podjęte  w związku z proponowanym 
zadaniem  pn.  „Budowa  drogi  dojazdowej  do  wydzielonych  działek  budowlanych  przy 
ul. Grodzisko wraz z oświetleniem”? Zauważył, że 46 zadań nie zostało zrealizowanych w latach 
ubiegłych  i  zapytał,  czy  będzie  możliwa  realizacja  tych  zadań  w  roku  bieżącym?  Zapytał, 
czy w związku z wprowadzeniem dodatkowego zadania dotyczącego drogi głównej południowej 
na które została zabezpieczona kwota 35.000 zł zamierza się z tej kwoty sfinansować projekt? 

Naczelnik Wydziału IMiGK pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że jeżeli chodzi o budowę drogi 
dojazdowej do wydzielonych działek przy ul. Grodzisko, to obecnie trwa projektowanie tej drogi, 
a  realizacja  zadania  ma rozpocząć  się  w roku bieżącym. Nadmieniła,  że  w związku z  faktem, 
iż biuro projektowe nie wystąpiło w odpowiednim czasie o wydanie decyzji  lokalizacyjnej celu 
publicznego   okres  projektowania  wydłużył  się.  Stwierdziła,  że  jeżeli  chodzi  o  proponowane 
zadanie  52,  to  dotyczy  opracowania  kolejnego  wariantu  przebiegu  drogi  głównej  południowej 
na terenie Miasta. Zważywszy na fakt, iż całą wartość koncepcji pokrył Urząd Marszałkowski oraz 
w związku z przyśpieszeniem prac związanych z budową tej drogi w bieżącym roku, Prezydent 
Miasta wnioskuje o zabezpieczenie w budżecie kwoty 35.000 zł właśnie na to zadanie 

Radny J. Grabowiecki zauważył, że na Komisji Strategii(...) padła deklaracja ze strony Prezydenta 
Miasta  dotycząca  oświetlenia  Placu  Gladbeck  oraz  terenu  naprzeciwko  MiPBP.  Powiedział, 
że w roku 2008, gdy omawiano Regulamin utrzymania czystości i  porządku na terenie miasta, 
mówiono, iż trzeba przystąpić do budowy kanalizacji, sporządzić harmonogram, w którym zostanie 
określone, gdzie i kiedy będzie budowana kanalizacja, jednak w proponowanym wykazie zadań 
inwestycyjnych nie  doszukał  się  zadań dotyczących budowy kanalizacji.  Powiedział,  że  można 
byłoby zmienić nazwę zadania 31 - punkt oświetleniowy za blokiem nr 79/80 na os. XXX-lecia - 
gdyż  wynika  z  niej,  iż  punkt  oświetleniowy  kosztuje  miasto  10.000  zł,  a  do  mieszkańców 
nie dociera, jest niezrozumiałe, że powieszenie jednej lampy kosztuje miasto 10.000 zł, w związku 
z  czym  poprosił   o  zmianę  tego  zapisu.  Powiedział,  że  zgodnie  z  ustaleniami,  jakie  zapadły 
na Komisji Strategii(...) odbyła się wizja lokalna na os. Dąbrówki  przy budynku nr 14, w czasie 
której ustalono, iż środki które były proponowane na wykonanie oświetlenia, będą przeznaczone 
na zagospodarowanie terenu przy budynku nr 14, który ma stanowić drogę dojazdową do domków 
jednorodzinnych,  jednakże  takie  zadanie  nie  zostało  ujęte  w  wykazie  zadań  inwestycyjnych. 
W związku z powyższym złożył wniosek formalny, aby środki finansowe zostały zabezpieczone 
zgodnie  z  ustaleniami,  do  jakich  doszło  w  trakcie  wizji  lokalnej,  a  mianowicie,  by  zostały 
zabezpieczone na, zagospodarowanie terenów miejskich przy bloku nr 14 na os. Dąbrówki wraz 
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z  wykonaniem oświetlenia  tej  drogi.  Stwierdził,  że  kwestia  uporządkowania  tego  terenu  wraz 
z budową drogi dojazdowej ciągnie się już od roku 1994. W ciągu tych kilkunastu lat wszystkie 
władze miejskie obiecywały uporządkować ten teren, jednak jak do tej pory nic się tam nie działo. 
Zauważył,  że  obecnie  planuje  się  wykonać  niewielką  inwestycję   w  odległości  30-50m 
od  przedmiotowego  terenu,  na  którą  środki  w  budżecie  miasta  się  znalazły.  W  związku 
z powyższym zaproponował nowe brzmienie zadania w pozycji 32. - Budowa miejsc postojowych 
wraz z drogą dojazdową przy budynku nr 14 na os. Dąbrówki (projekt).  

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział, że jeżeli chodzi o oświetlenie Placu Gladbeck oraz 
terenu naprzeciw MiPBP, to w informacji Prezydenta Miasta z działań pomiędzy sesjami w pkt. 10. 
znalazł  się  zapis  dotyczący  opracowania  projektu  budowlano-wykonawczego  i  wystąpienia 
z wnioskiem o wydanie decyzji o pozwolenie na budowę dla przebudowy strefy wejścia do WCK. 
Nadmienił,  że  w  ramach  powyższego  zadania  planuje  się  doświetlenie  Placu  Gladbeck, 
aby  ten  teren  wyglądał  inaczej  do  momentu  wejścia  w  fazę  realizacji  większej  inwestycji. 
Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  budowę  kanalizacji,  to  w  przedstawianym  wykazie  zadań 
inwestycyjnych ani w budżecie miasta nie znajdzie się inwestycji związanych z budową kanalizacji, 
ponieważ  zgodnie  z  wcześniejszymi  decyzjami  prowadzenie  inwestycji  związanych  z  budową 
kanalizacji zostało przeniesione do MZWiK oraz PWiK. Powiedział, że w przypadku gdyby radni 
mieli  pytania  dotyczące  zakresu  robót  kanalizacyjnych,  terminów,  harmonogramów,  to  takimi 
informacjami dysponuje Wydział  IMiGK oraz takowe informacje można znaleźć w materiałach 
dostępnych w MZWiK. Nadmienił, że inwestycje kanalizacyjne nie wchodzą w linie długu Miasta, 
dlatego też nie znalazły się w wykazie zadań inwestycyjnych, a tym samym w budżecie miasta i tak 
będzie dopóki miasto nie będzie musiało na budowę kanalizacji składać ewentualnych poręczeń. 
Poinformował,  że  do  27  lutego  2009r.  obowiązuje  termin  konkursu  do  którego  PWiK składać 
będzie  całą  dokumentację  na  budowę  ok.  70  km  kanalizacji,  zgodnie  z  przyjętym  studium 
wykonalności.  Stwierdził,  że  być  może  w  tym  roku  uda  się  rozpisać  przetargi  wykonawcze 
dla poszczególnych odcinków kanalizacji. 

I Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak podkreślił, że wizja lokalna przy budynku nr 14 
na os. Dąbrówki odbyła się niespełna tydzień wcześniej, w związku z czym nie proponował zdjęcia 
obecnego  zadania  dotyczącego  oświetlenia  drogi  dojazdowej  na  os.  Dąbrówki  do  domków 
jednorodzinnych.  Natomiast  zaproponował,  aby w przypadku możliwości  budowy drogi  w tym 
miejscu, zadanie to zostało poszerzone o budowę drogi wraz z miejscami postojowymi. Nadmienił, 
że  Rada  Dzielnicy  zabezpieczyła  środki  w  wysokości  ok.  35.000  zł  na  budowę  miejsc 
parkingowych,  natomiast  zaproponował,  aby  odczekać  jakiś  czas  i  poszukać  pieniędzy 
na wykonanie tego zadania w całości. Zauważył, że należy pozostawić zadanie w proponowanym 
brzmieniu  przez  Prezydenta  Miasta  do  momentu  rozeznania  tej  sprawy przez  Wydział  IMiGK 
i  potwierdzeniu,  iż  istnieje  możliwość  wykonania  zadania  proponowanego  przez  radnego 
J.  Grabowieckiego  w  całości  w  bieżącym  roku.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  zadanie  31; 
to faktycznie punkt oświetleniowy kosztuje 10.000 zł w przypadku, gdy trzeba wykonać przyłącze, 
projekt.  Dodał,  że  faktycznie  można  zmienić  brzmienie  tego  zadania,  aby  nie  budziło 
to kontrowersji,  iż powieszenie jednej lampy kosztuje 10.000 zł.  Zauważył, że kwota 10.000 zł 
przeznaczona  jest  na  wykonanie  samego  projektu,  jednak  być  może  udałoby  się  to  zadanie 
przeformułować, aby również projekt obejmował punkt oświetleniowy za blokiem nr 11.

Radny J. Grabowiecki powiedział, że w zakresie zadań inwestycyjnych planowanych do realizacji 
znalazł się -projekt kanalizacji sanitarnej w Wodzisławiu Śl.- w dzielnicy Wilchwy- jednak zapytał, 
czy  dla  pozostałych  dzielnic  miasta  opracowaniem  dokumentacji  technicznej  jak  i  budową 
kanalizacji zajmie się PWiK. Stwierdził, że z wypowiedzi Prezydenta Miasta wynika, iż wszystkie 
dokumenty  związane  z  harmonogramem robót  są  do  wglądu  w  Wydziale  IMiGK.  Nadmienił, 
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że  zobaczy  ile  w  bieżącym  roku  nakładów  przewidzianych  jest  do  poniesienia  przez  PWiK 
na  terenie  Miasta.  Zauważył,  że  z  wcześniejszej  wypowiedzi  wynika,  iż  kanalizację  budować 
będzie PWiK, więc zapytał, co z pozostałymi rozwiązaniami? Stwierdził, że jeżeli chodzi o budowę 
drogi dojazdowej na os. Dąbrówki, to w dalszym ciągu nie może zrozumieć dlaczego od 18 lat nie 
można  zrealizować  wniosku  skierowanego  przez  mieszkańców do  władz  miasta.  Poprosił,  aby 
został udostępniony wniosek mieszkańca dotyczący oświetlenia drogi, gdyż podczas wizji lokalnej 
pytał  mieszkańców  domków  jednorodzinnych  (oprócz  dwóch  w  których  mówiący  nie  zastał 
domowników) o oświetlenie tej drogi i wszyscy byli zdziwieni faktem, iż ma zostać tam wykonane 
oświetlenie. Stwierdził, że pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta wspomniał, iż należy 
sprawdzić, czy istnieje realna możliwość budowy tej drogi oraz że będzie wykonywana koncepcja 
zagospodarowania tego terenu. Nadmienił, że należałoby uzgodnić niektóre kwestie z powiatem. 
Powiedział,  że  przewidziana  jest  tam  budowa  miejsc  postojowych  i  ze  względu  na  ten  fakt 
konieczne będzie wybudowanie drogi dojazdowej właśnie do tych miejsc postojowych. 
 
Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział,  że jeżeli  chodzi  o proces inwestycyjny w zakresie 
kanalizacji, jaki obowiązuje w mieście, to zgodnie ze stanowiskiem Nadzoru Prawnego Wojewody 
Śląskiego, w którym stwierdzono, iż zgodnie ze sformułowanym statutem MZWiK cały zakres prac 
inwestycyjnych począwszy od projektu aż po budowę kanalizacji  powinno realizować MZWiK, 
natomiast  czy  to  zrobi  MZWiK  na  zasadzie  powiernictwa  inwestycyjnego,  czy  to  zrobi 
bezpośrednio  PWiK,  to  już  jest  kwestia  wykonawcza  wtórna.  Stwierdził,  że  zadanie  dotyczące 
opracowania  dokumentacji  dla  dzielnicy  Wilchwy  znalazło  się  w  budżecie  miasta,  gdyż  Rada 
Miejska  najprawdopodobniej  w  miesiącu  czerwcu  2008  roku  podjęła  uchwałę  o  przekazaniu 
środków finansowych do MZWiK celem wykonania dokumentacji, więc wszystkie zadania, które 
nie zostały objęte Funduszem Spójności będą w miarę możliwości finansowane z budżetu miasta. 
Natomiast zadania z Funduszu Spójności od początku do końca będą realizowane z innego budżetu, 
bez  dotacji  miasta.  Zauważył,  że  jeżeli  jakakolwiek  dokumentacja  będzie  wykonywana  poza 
Funduszem  Spójności,  to  decyzja  o  tym  zapadnie  podczas  posiedzenia  Rady  Miejskiej, 
po  zabezpieczeniu  odpowiednich  środków,  które  następnie  zostaną  przekazane  jako  dotacja 
do MZWiK,  po czym nastąpi rozliczenie tej kwoty. 

I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  przebieg  drogi 
na os. Dąbrówki, to również miasto chce uzyskać akceptację mieszkańców bloku nr 14 na taki 
przebieg  drogi.  Stwierdził,  że  trudno  mu  uwierzyć  w  to,  iż  ta  kwestia  ciągnie  się  od  18  lat. 
Zauważył, że jeżeli chodzi o włączenie tej drogi bocznej do drogi powiatowej, to nie ma żadnych 
przeciwwskazań i nie będzie to stanowiło przeszkody dla koncepcji zagospodarowania tego terenu. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  złożone  wyjaśnienia  satysfakcjonują  radnego 
J. Grabowieckiego?

Radny J. Grabowiecki powiedział, że nie jest zadowolony z udzielonych odpowiedzi. Zauważył, 
że w tym wypadku nie mówi się o żadnej drodze obok budynku nr 14, tylko o odcinku 10m dojazdu 
do miejsc postojowych.

Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka  pan  S.  Grzybacz  zapytał, 
czy władze miasta mają pewność, iż środki zewnętrzne na zadania przedstawione w zakresie zadań 
inwestycyjnych  przeznaczonych  do  realizacji  zostaną  przyznane,  co  będzie  w przypadku jeżeli 
na któreś z zadań nie zostaną przyznane środki zewnętrzne oraz czy są jakieś zadania priorytetowe 
do realizacji w przypadku, gdyby te środki nie zostały przyznane?
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Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  powiedział,  że  w  części  miasto  ma  podpisane  umowy 
na przyznanie środków pomocowych w ramach niektórych zadań, na część zadań zostały złożone 
wnioski do konkursów, w szczególności dotyczące zadań oświatowych, o których mówi się już 
od roku i w dalszym ciągu jeżeli chodzi o te zadania trwa oczekiwanie na rozwiązanie konkursu. 
Stwierdził,  że  w  przypadku  gdyby  miasto  nie  pozyskało  na  zadania  inwestycyjne  środków 
zewnętrznych, to trzeba będzie zabezpieczyć odpowiednie środki w budżecie miasta, co nastąpi 
w odpowiednim momencie. Zauważył, że wszyscy na pewno mają świadomość, iż w przypadku 
niepozyskania  środków zewnętrznych na zadania inwestycyjne  zadania  będą  wykonywane albo 
przez  dłuższy  okres  w  poszczególnych  etapach  albo  wnioski  będą  składane  do  następnych 
konkursów. Nadmienił, że obecnie trwają w dalszym ciągu procedury konkursowe, więc w trakcie 
roku może się zdarzyć, że zakres zadań będzie zmieniany, a priorytetowymi zadaniami mogą być 
te, na które miasto pozyska środki zewnętrzne, natomiast pozostałe zadania mogą być realizowane 
w okresie późniejszym. 

Radny R. Szamatowicz powiedział,  że podczas obrad Komisji Gospodarki Komunalnej(...)  była 
poruszana  kwestia  przygotowania  dokumentacji  na  remont  ul.  Waryńskiego  i  zapytał, 
czy w związku z tym zapadły jakieś decyzje?

I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  powiedział,  że  faktycznie  była  na  temat 
ul.  Waryńskiego  prowadzona  dyskusja,  w  trakcie  której  mówiący  stwierdził,  iż  temat  należy 
przeanalizować, gdyż wszyscy doskonale  zdają  sobie sprawę z tego,  jakie panują tam warunki, 
m.in.  jest  tam pas  drogowy z garażami,  trudności  z  parkowaniem. Stwierdził,  że  w przypadku 
gdyby  dokonano  wymiany  samej  nawierzchni,  gdyż  w  dalszym  ciągu  ulica  ta  wyłożona  jest 
trelinką, w znaczny sposób poprawiłoby, to bezpieczeństwo użytkowników drogi. Natomiast dopóki 
nie znajdzie się terenu na dodatkowe miejsca postojowe, to nie rozwiąże się problemów związanych 
z tą ulicą, dlatego konieczne będzie szukanie innych możliwości i  zastanowienie się, w którym 
kierunku należy iść, czy przebudowy ulicy, czy zaprojektowania nowych miejsc parkingowych. 

Radny E. Szczygieł powiedział, że w ubiegłym roku do Urzędu Miasta wpłynęło pismo dotyczące 
zabezpieczenia środków na rozbudowę parkingu przy ul. Wojska Polskiego blok nr 20,22, 24, 26, 
jednak w wykazie zadań taka inwestycja nie widnieje. Stwierdził, że w związku z parkującymi tam 
samochodami utrudniony dojazd mają do tych bloków samochody uprzywilejowane, np. karetki, 
straż pożarna. Zauważył, że prosił również, aby Rada Dzielnicy Nowe Miasto zabezpieczyła środki 
na wykonanie tego zadania, jednak tak się nie stało. Zauważył, że w przypadku gdyby w bloku na 
końcu  tej  ulicy  wybuchł  pożar,  to  straż  pożarna,  żeby  tam  dojechać  będzie  musiała  spychać 
samochody osobowe do wąwozu, bo innej możliwości dojechania do miejsca pożaru nie będzie. 
Mówiący poprosił,  aby kwotę na  rozbudowę parkingu przy ul.  Wojska  Polskiego zabezpieczyć 
z wolnych środków. Nadmienił, że istnieje możliwość poszerzenia tego parkingu, co przyczyniłoby 
się do powstania placu manewrowego dla wozów uprzywilejowanych.

Radny  J.  Majda  zapytał,  jaki  odcinek  kanalizacji  sanitarnej  będzie  projektowany  w  związku 
z zadaniem nr 21 pt. „Projekt kanalizacji sanitarnej w Wodzisławiu Śl. - dzielnica Wilchwy”?

I Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział, że projekt, o który pyta radny J. Majda, 
jest  realizowany  przez  PWiK  na  zlecenie  miasta,  które  w  ramach  porozumienia  finansuje  ten 
projekt.  Stwierdził,  że  projekt  obejmuje  całą  nieskanalizowaną  strefę  dzielnicy  Wilchwy,  która 
wymaga  podpięcia  w  zakresie  ścieków grawitacyjnych.  Nadmienił,  że  projekt  ma  być  gotowy 
w III  kwartale  2009 roku,  jednakże obecnie nie  można dokładnie określić zakresu,  gdyż prace 
projektowe w dalszym ciągu trwają.   Zauważył,  że  nie  posiada  informacji,  czy  w tym terenie 
przewiduje  się  projekt  kanalizacji  tłocznej,  jednak przede  wszystkim projektuje  się  kanalizację 
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grawitacyjną, która jest najbardziej ekonomiczna. Stwierdził, że na szczegółowe informacje należy 
zaczekać, aż projekt będzie ukończony, gdyż w całości pilotuje go PWiK, a miasto nie posiada 
obecnie żadnych materiałów, natomiast Wydział IMiGK na bieżąco ściąga informacje o postępie 
prac projektowych. 

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  powiedział,  że  część  map  dotyczących  zakresu  kanalizacji 
sanitarnej w dzielnicy Wilchwy jest  w posiadaniu Komisji  Prawa(...);  zostały przekazane jej  na 
prośbę radnej Z. Wistuba.  Zauważył, że projekt kanalizacji nie obejmuje całej dzielnicy Wilchwy, 
jak również w dużej części „zachodzi” o obszar dzielnicy Stare Miasto. Nadmienił, że szczegółowy 
zakres nie jest znany, dlatego obecnie nie można podać konkretnych ulic, które będą skanalizowane. 

Nikt więcej nie miał pytań w tym punkcie porządku obrad. 

Ad 4. 
Podjecie uchwał. 

a) Uchwała w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2009 rok. 
            Zreferował pan T. Bednorz Skarbnik Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby radni przystąpili do zadawania pytań. 
 
Radny  M.  Balcer  zapytał,  czy  referujący  posiada  dokładną  informację  na  temat,  ile  wolnych 
środków zostało do wykorzystania w tym roku oraz czy faktycznie nadwyżka budżetowa została 
wypracowana?

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział, że aby przekonać się o faktycznej kwocie nadwyżki 
budżetowej należy oczekiwać na końcowe sprawozdanie. Stwierdził, że wykorzystano już kwotę 
wolnych środków najpierw w kwocie 3.830.234 zł  oraz w kwocie 2.183.179 zł,  czyli  w sumie 
wykorzystano kwotę ponad 6.000.000 zł. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  Komisja  Budżetu  wydała  opinię  pozytywną 
do przedstawianego projektu uchwały. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała nr XXXI/304/09 w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2009 
rok została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 21).

b) Uchwała w sprawie ustalenia zakresu zadań inwestycyjnych przeznaczonych do realizacji 
przez Miasto Wodzisław Śląski w 2009 roku. 

            Zreferowała pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej, pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta. 

Naczelnik Wydziału IMiGK pani J. Szymecka-Pysz zgłosiła następujące autopoprawki:
– wprowadzenie  dodatkowego  zadania  nr  52  -  dofinansowanie  koncepcji  planistyczno-

programowej drogi głównej południowej- w kwocie 35 tys. zł,
– korekta  kwoty w zadaniu nr 3- pomniejszenie kwoty o 35 tys.  zł  w wyniku wprowadzenia 

dodatkowego zadania nr 52, co daje kwotę przeznaczoną na to zadanie 418.941 zł,
– zgłoszona autopoprawka przez radnego J.  Grabowieckiego polegająca na zmianie brzmienia 

7



zadania  nr  31  pt.  „Punkt  oświetleniowy za  blokiem nr  79/80  na  os.  XXX-lecia  (projekt)” 
na „Oświetlenie za blokiem nr 79/80 i nr 11 na os. XXX-lecia (projekt)”.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnego J. Grabowieckiego, czy chodziło o taką zmianę?

Radny  J.  Grabowiecki  stwierdził,  że  wnioskował  o  wykreślenie  dotychczasowego  brzmienia 
zadania  nr  32  pt.”Oświetlenie  drogi  dojazdowej  z  os.  Dąbrówki  do  domków  jednorodzinnych 
(projekt)” i nadanie nowego brzmienia: „Budowa miejsc postojowych wraz z drogą dojazdową przy 
budynku nr 14 na os. Dąbrówki (projekt)”

Naczelnik  Wydziału  IMiGK  pani  J.  Szymecka-Pysz   stwierdziła,  że  w  swojej  wcześniejszej 
wypowiedzi omawiała autopoprawkę do zadania nr 31 a nie 32.

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do przegłosowania następujących autopoprawek:
– wykreślenie  dotychczasowego  brzmienia  zadania  nr  32  pt.”Oświetlenie  drogi  dojazdowej 

z os. Dąbrówki do domków jednorodzinnych (projekt)” na „Budowa miejsc postojowych wraz 
z  drogą dojazdową przy budynku nr 14 na os.  Dąbrówki (projekt)” -  autopoprawka została 
jednogłośnie przyjęta (ilość głosów: za - 21),

– wprowadzenie  dodatkowego  zadania  nr  52  -  pn.:  „Dofinansowanie  koncepcji  planistyczno-
programowej  drogi  głównej  południowej”  -  w  kwocie  35  tys.  zł  -  autopoprawka  została 
jednogłośnie przyjęta (ilość głosów: za - 21),

– korekta  kwoty  w  zadaniu  3-  pomniejszenie  kwoty  o  35  tys.  zł  w  wyniku  wprowadzenia 
dodatkowego  zadania  nr  52,  co  daje  kwotę  przeznaczoną  na  to  zadanie  418.941  zł  - 
autopoprawka została jednogłośnie przyjęta (ilość głosów: za - 21),

– zmiana brzmienia zadania nr 31 pt. „Punkt oświetleniowy za blokiem nr 79/80 na os. XXX-lecia 
(projekt)”  na  „Oświetlenie  za  blokiem  nr  79/80  i  nr  11  na  os.  XXX-lecia  (projekt)”  - 
autopoprawka została jednogłośnie przyjęta (ilość głosów: za - 21),.

Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.

Uchwała nr XXXI/305/09 w sprawie ustalenia zakresu zadań inwestycyjnych przeznaczonych 
do realizacji przez Miasto Wodzisław Śląski w 2009 roku została jednogłośnie  podjęta (ilość 
głosów: za - 21).

c) Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach.

          Zreferowała pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej.

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  nr  XXXI/306/09  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach została jednogłośnie podjęta (ilość 
głosów: za - 21).

d) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Wodzisławia 
Śląskiego mgr. inż. Mieczysława Kiecy.

            Zreferował pan L. Litwora Przewodniczący Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego. 
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej   powiedział,  że  minęły  dwa  lata  od  wyboru  pana  M.  Kiecy 
na  stanowisko  Prezydenta  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego.  Stwierdził,  że  przez  ten  okres  dał 
się poznać jako osoba odpowiedzialna i dynamiczna, która realizuje wiele przemyślanych i dobrych 
pomysłów na systematyczny rozwój Wodzisławia Śląskiego. Zauważył, że w trakcie tego okresu 
przygotowanych  zostało  wiele  dokumentów umożliwiających  realizację  koniecznych  inwestycji 
niezbędnych  dla  prawidłowego  rozwoju  Wodzisławia  Śl.  oraz  pozyskania  na  te  cele  środków 
finansowych. Dodał, że z przeprowadzonych 9 zebrań wyborczych w dzielnicach miasta wynika, 
że społeczność dzielnic nie wnosi zastrzeżeń do pracy Prezydenta Miasta a wręcz przeciwnie daje 
się  odczuć poparcie  dla  podejmowanych przez  niego działań.  W związku z  powyższym mając 
na uwadze wyjątkowy charakter pracy i ogromną odpowiedzialność na tym stanowisku a także 
zakres  podejmowanych  zadań  do  realizacji,  mówiący  zaproponował  podwyżkę  wynagrodzenia 
miesięcznego na stanowisku prezydenta miasta, w wyniku której wynagrodzenie Prezydenta Miasta 
wyniesie 10.488 zł brutto. Nadmienił,  że w porównaniu do obecnego wynagrodzenia podwyżka 
wyniesie  1.301  zł  brutto.  Zapytał,  czy  ktoś  ma  uwagi  do  proponowanego  projektu  uchwały? 
Nikt takowych nie miał, więc przystąpiono do głosowania.

Uchwała  nr  XXXI/307/09   w  sprawie  ustalenia  wysokości  wynagrodzenia  dla  Prezydenta 
Miasta Wodzisławia Śląskiego mgr inż. Mieczysława Kiecy została podjęta (ilość głosów: za - 
19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 2).

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił dwudziestominutową przerwę (od 10,05 do 10,25).

Po przerwie.

e) Uchwała w sprawie nadania „Regulaminu Straży Miejskiej Wodzisławia Śląskiego”.
            Zreferował pan Z. Chamiga starszy inspektor Straży Miejskiej w Wodzisławiu Śl. 

Radny  E.  Szczygieł  zaproponował,  aby  przystąpić  do  zadawania  pytań,  gdyż  regulamin 
był omawiany na poszczególnych komisjach Rady Miejskiej. 

Rada Miejska przychyliła się do propozycji radnego E. Szczygła. 

Radny  J.  Grabowiecki  poprosił  o  przedstawienie  różnic  pomiędzy  regulaminem  obecnie 
obowiązującym a tym proponowanym.

Starszy inspektor  Straży Miejskiej  pan Z.  Chamiga powiedział,  że  potrzeba zmiany dotychczas 
obowiązującego regulaminu wynika ze zwiększenia zadań Straży Miejskiej. Nadmienił, że zmiany 
polegają  na  wyodrębnieniu  w  strukturach  Straży  Miejskiej  następujących  komórek 
organizacyjnych:
– referatu patrolowo-interwncyjnego,
– referatu ds. wykroczeń,
– referatu administracyjno-księgowego. 

Radny J. Grabowiecki zapytał, czy w zakresie zadań Straży Miejskiej coś się zmieniło?

Starszy inspektor Straży Miejskiej pan Z. Chamiga odpowiedział, że nie. 

Radny  R.  Szamatowicz  zapytał,  czy  główny  księgowy  wykonuje  tylko  zadania  ujęte  w  §17 
regulaminu, natomiast Komendant zgodnie z  §23 ust.1 sporządza plan finansowy, który następnie 
zatwierdza Prezydent Miasta?
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Starszy  inspektor  Straży  Miejskiej  pan  Z.  Chamiga  stwierdził,  że  to  Komendant  odpowiada 
za  budżet  Straży  Miejskiej,  natomiast  główna  księgowa  zgodnie  z  regulaminem  prowadzi 
rachunkowość  jednostki  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami,  wykonuje  dyspozycje  środkami 
pieniężnymi,  dokonuje  wstępnej  kontroli  zgodności  operacji  gospodarczych  i  finansowych 
z  planem  finansowym,  dokonuje  wstępnej  kontroli  kompletności  i  rzetelności  dokumentów 
dotyczących operacji gospodarczych i finansowych. 

Radny R. Szamatowicz zapytał, czy główny księgowy wykonuje tylko wstępną analizę działalności 
rachunkowej Straży Miejskiej?

Starszy inspektor Straży Miejskiej  pan Z. Chamiga stwierdził,  że dokładny zakres obowiązków 
określa Komendant Straży Miejskiej. 

Nikt więcej nie miał pytań.

Uchwała  nr  XXXI/308/09  w  sprawie  nadania  „Regulaminu  Straży  Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego” została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19, nieobecni na sali - W. Wistuba, 
W. Szymura).

f) Uchwała  w  sprawie  zawarcia  porozumień  z  gminami  Mszana  i  Godów w przedmiocie 
objęcia terenu tych gmin działaniem Straży Miejskiej w Wodzisławiu Śl.

            Zreferował pan Z. Chamiga starszy inspektor Straży Miejskiej w Wodzisławiu Śl. 

Starszy inspektor Straży Miejskiej pan Z. Chamiga  powiedział,  że po rozwiązaniu porozumień 
w  poprzednim  roku  przez  gminy:  Godów  i  Mszana,  ponownie  te  same  gminy  chcą  zawrzeć 
porozumienie  w  przedmiocie  objęcia  terenu  tych  gmin  działaniem Staży  Miejskiej  na  nowych 
zasadach. Stwierdził, że gminy wyraziły zgodę, aby strażnicy miejscy pracowali w tych gminach 
w wymiarze 1 etatu w ciągu miesiąca, co miesięcznie daje 152 godziny pracy w poszczególnych 
gminach, natomiast z tego tytułu w ciągu roku do Staży Miejskiej wpłynie 46.884 zł; dodatkowo 
będą wpływać kwoty z mandatów nałożonych na terenach tych gmin. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  ile  konkretnie  wpływać  będzie  środków  finansowych 
miesięcznie do miasta z tytułu obsługi tych dwóch gmin oraz na jakich zasadach finansowych, 
tj. czy wpłaty gmin będą prowadzone rocznie czy miesięcznie?

Starszy inspektor Straży Miejskiej pan Z. Chamiga powiedział, że rocznie kwota wpływów z tytułu 
pracy Straży Miejskiej na terenie tych gmin wyniesie 46.884 zł. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca stwierdził, że wcześniejsze umowy podpisywane z gminami były 
niedoszacowane   po  stronie  Miasta,  obecnie  Komendant  przeliczył  nową  propozycję  na  etat 
kalkulacyjny  jaką  kwotę  powinny  płacić  gminy  z  tytułu  objęcia  ich  terenu  działaniem  Straży 
Miejskiej  uwzględniając m.in.  etat  osobowy, koszty dojazdów, koszty amortyzacji  samochodów, 
obsługę biur, remontów. 

Radny M. Balcer zapytał, czy mandaty nałożone na terenach innych gmin będą trafiać w całości 
do Urzędu Miasta. 

Starszy inspektor Straży Miejskiej pan Z. Chamiga odpowiedział, że te mandaty będą w całości 
trafiać na konto Urzędu Miasta. 
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Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Os. XXX-lecia PRL-Piastów-Dąbrówki stwierdził, że wszyscy 
wiedzą,  iż  monitoring  miejski  będzie  rozbudowywany  i  zapytał,  czy  zostanie  zwiększona  jego 
obsługa, gdyż kiedyś osoby zatrudnione pracowały na dwie zmiany?

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  stwierdził,  że  od  kiedy  rozpoczął  urzędowanie  pracownicy 
monitoringu pracują na 3 zmiany. 

Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Os. XXX-lecia PRL-Piastów-Dąbrówki zapytał, czy przewiduje 
się zwiększenie liczby pracowników Straży Miejskiej ?

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział, że Straż Miejska została odciążona, gdyż zmniejszyła 
się  ilość  gmin  na  terenie  których  działać  będzie  Straż,  stąd  zwiększy  się  ilość  strażników 
patrolujących ulice miasta  pomimo faktu, iż stan etatowy straży pozostaje bez zmian 

Radny  W.  Szymura  zapytał,  czy  trwają  prace  nad  jakimiś  aktami  prawnymi  umożliwiającymi 
prowadzenie kontroli  tzw. emisji  kominowej przez strażników w domach jednorodzinnych oraz 
budynkach użyteczności publicznej ?

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział, że prace są prowadzone, również w posiadaniu Straży 
Miejskiej są wzory aktów, które obecnie są analizowane przez prawników. Nadmienił,  że jeżeli 
będzie  możliwość  przeniesienia  modelu  z  Bielska-Białej  i  Żywca  to  Straż  Miejska  otrzyma 
odpowiednie upoważnienie. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała  nr  XXXI/309/09  w  sprawie  zawarcia  porozumień  z  gminami  Mszana  i  Godów 
w  przedmiocie  objęcia  terenu  tych  gmin  działaniem  Straży  Miejskiej  w  Wodzisławiu  Śl. 
została  jednogłośnie  podjęta (ilość  głosów:  za  -  19,  nieobecni  na  sali-  Z.  Wistuba, 
J. Grabowiecki).

g) Uchwała w sprawie przejęcia na własność gminy porzuconego pojazdu marki Ford Sierra 
o nr rej. KAI 547Z.

            Zreferował pan Z. Chamiga starszy inspektor Straż Miejska. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała nr XXXI/310/09 w sprawie przejęcia na własność gminy porzuconego pojazdu marki 
Ford Sierra o nr rej. KAI 547Z została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19, nieobecni na 
sali- J. Wyleżych, J. Grabowiecki).

Radny E. Szczygieł poprosił, aby Straż Miejska w dalszym ciągu przy okazji prowadzonych patroli 
dokonywała   przeglądu parkingów,  a  samochody,  które  widać  gołym okiem,  iż  są  nieużywane 
usuwała.  

Starszy inspektor Straży Miejskiej  pan Z. Chamiga powiedział,  że w ciągu roku usunięto kilka 
pojazdów.  Jednakże  właścicieli  pozostałych  pojazdów  ustalono  i  wyegzekwowano  od  nich 
usunięcie tych pojazdów. Natomiast nie udało się odnaleźć właściciela pojazdu, którego dotyczy 
uchwała, w związku z czym gmina musiała przejąć go na własność. 
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Ad 5. 
Sprawozdania  z  prac  Komisji  Rady  Miejskiej  za  II  półrocze  2008  roku  (Komisji  Rewizyjnej 
za okres od I 2008r. do XII 2008r.).

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  sprawozdania  w  trakcie  trwania  sesji  zostały 
wyłożone  radnym  do  wglądu.  W  związku  z  powyższym  zapytał,  czy  ktoś  wnosi  uwagi 
do przedstawionych sprawozdań. Nikt takowych nie miał.

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej za II półrocze 
2008 roku (Komisji Rewizyjnej za okres od I. 2008r. do XII. 2008r.).

Ad 6.
Protokół z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śl., która odbyła się w dniu 23 grudnia 2008r. został 
jednogłośnie przyjęty  (ilość głosów: za - 19, nieobecni na sali - J. Wyleżych, J. Grabowiecki).

Ad 7.
Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Stare Miasto pan E. Porwolik przychylił się do wcześniejszej 
wypowiedzi  radnego  J.  Grabowieckiego  dotyczącej  oświetlenia  i  wyglądu  Placu  Gladbeck. 
Powiedział, że przedstawiciele Rady Dzielnicy Stare Miasto kilkakrotnie zwracali uwagę na wygląd 
Placu Gladeck oraz na konieczność jego do oświetlenia, jednak bez żadnego skutku. Nadmienił, 
że  nie  ma  również   ani  jednego  punktu  oświetleniowego  do  os.  Piastów  oraz  przy  ul.  Jana. 
Stwierdził, że były prowadzone wizje lokalne na tym terenie. W notatkach służbowych są zapisane 
uwagi  dotyczące oświetlenia,  również tę  kwestię  mówiący zgłaszał  pani J.  Należytej,  która nie 
potrafiła  odpowiedzieć  na  pytanie  czy  jest  już  przygotowana  jakaś  dokumentacja  dotycząca 
oświetlenia.  Zauważył,  że  w  ogóle  nie  można  wyegzekwować  uporządkowania  tego  terenu. 
Nadmienił,  że  rada  dzielnicy  dwukrotnie  przeznaczała  środki  na  uporządkowanie  placu  przed 
MiPBP, jednak za każdym razem otrzymywano informację z Urzędu Miasta, iż środki te należy 
przesunąć na inny cel, gdyż plac przylega do  budynku Koncentratów, który ma zostać sprzedany. 
Stwierdził, że na placu na przeciwko MiPBP znajdowały się topole, które na wniosek rady dzielnicy 
zostały  wycięte,  gdyż  zagrażały  bezpieczeństwu  przechodniów,  na  to  miejsce  miały  zostać 
posadzone  nowe  drzewa,  jednak  do  tej  pory  nie  zostało  to  wykonane.  Mówiący  poprosił 
o uporządkowanie tego fragmentu miasta. 

Radny H.  Kubica  powiedział,  że  na  sesji  w dniu  23.12.2008r.  prosił  o  interwencje  w sprawie 
wymiany zniszczonych barierek nad potoczkiem na ul. Kołłątaja, jednakże w wyniku interwencji 
Prezydenta Miasta, PZD rozebrał barierkę, która tam pozostała nie montując w to miejsce nowego 
zabezpieczenia,  a  w  celu  poprawy bezpieczeństwa  barierka  powinna  zostać  tam zamontowana 
ponownie.  Stwierdził,  że  na  ul.  Paderewskiego  od  skrzyżowania  z  ul.  Młodzieżową  powyżej 
przystanku  -  zostały  zniszczone  wszystkie  znaki  drogowe.  W wyniku  interwencji  naprawiono 
to jednak lustro na wysokości skrzyżowania: ul. Hożej z ul. Paderewskiego w dalszym ciągu jest 
zniszczone  i  stwarza  to  zagrożenie  ruchu  drogowego.  W  związku  z  powyższym  poprosił 
o  interwencję.  Zauważył,  że  przystanki  autobusowe  są  w  bardzo  złym  stanie,  dlatego  należy 
doprowadzić do ich uporządkowania. 

Radna  T.  Rybka  poprosiła  o  przyśpieszenie  inwestycji  dotyczącej  budowy  chodnika 
na ul. Mszańskiej, gdyż mieszkańcy tej ulicy przy obecnie tak dużym natężeniu ruchu samochodów 
ciężarowych nie mogą wyjść z domu, a tym bardziej poruszać się poboczem tejże ulicy. Stanowi 
to  również  bardzo  duże  zagrożenie  dla  dzieci,  które  muszą  piechotą  dojść  do  przystanku 
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autobusowego, aby dojechać do SP nr 8 czy SP nr 9.  Zauważyła, że już w grudniu 2008r. zgłaszała 
zagrożenia bezpieczeństwa przy ul. A. Ludowej, na której ścięto garb, który wytworzył się w lecie 
na środku jezdni,  jak i  na jej  poboczu. Obecnie asfalt  się zdeformował,  popękał,  tworząc duże 
dziury w jezdni, które uniemożliwiają przejazd tą drogą. Nadmieniła, że monituje w powyższej 
sprawie zarówno w PZD jak i  w firmie Alpine,  jednak nikt  nie kwapi  się  aby ten stan rzeczy 
naprawić. Stwierdziła, że zabiega również,   aby ul. A. Ludowej została oczyszczona, jednak jako 
radna pomimo wielu  monitów nie  jest  w stanie  wyegzekwować od PZD, aby ta  droga została 
oczyszczona, dlatego poprosiła Prezydenta Miasta, aby on wpłynął na PZD w tej sprawie. 

Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Kokoszyce  pan  S.  Szymik  powiedział,  że  na  sesji  w  dniu 
23.12.2008r. zadał pytanie dotyczące ul. Młodzieżowej, w odpowiedzi pan D. Szymczak I Zastępca 
Prezydenta  Miasta  powiedział,  że  został  umówiony  na  kolejne  spotkanie  w  ZDW na  koniec 
stycznia- początek lutego, gdyż wtedy Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie po szczegółowej analizie 
projektu  remontu  ul.  Młodzieżowej.  W związku  z  powyższym  mówiący  zapytał,  czy  takowe 
spotkanie  już  się  odbyło,  a  jeżeli  tak,  to  jakie  są  postanowienia?  Następnie  zapytał,  czy  rada 
dzielnicy może umieszczać ogłoszenia w Gazecie Wodzisławskiej? 

Radny  M.  Balcer  zapytał,  czy  rady  dzielnic  otrzymały  Statuty  Rad  Dzielnic  oraz  czy  zostały 
pouczone jak powinno prowadzić się spotkania rad dzielnic?

Radna T.  Rybka stwierdziła,  że  Biuro  Rady Miejskiej  zaopatruje  rady dzielnic  w odpowiednie 
materiały.

Radny M. Balcer  zauważył,  że  na  niektórych drogach gminnych brak jest  informacji  na  temat 
ich  tonażu.  Stwierdził,  że  ul.  Dolinna  na  jednym z  odcinków zapadła  się  co  może  przyczynić 
się do nieszczęśliwego wypadku na tym odcinku drogi.  Powiedział, że wielokrotnie wnioskował 
podczas  podziału  budżetu o  przyznanie  środków na  remont  ul.  Batalionów Chłopskich,  jednak 
za każdym razem Prezydent Miasta w pismach kierowanych do mówiącego pisze, że takie zadanie 
jest ujęte w Wydziale IMiGK. Nadmienił, że wnioskował również  do Rady Dzielnicy o przyznanie 
kwoty 30 tys. zł na remont ul. Batalionów Chłopskich, jednak nie wyrażono zgody na przyznanie 
środków  na  tę  inwestycję.  Stwierdził,  że  na  Komisji  Gospodarki  Komunalnej(...)  prosił, 
aby na ulicach: Dolinnej, Świerkowej, Grodzisko umieścić znaki dotyczące tonażu samochodów, 
jakie mogą poruszać się tymi drogami. Mówiący poprosił również o zajęcie się kwestią wymiany 
linii energetycznej wzdłuż ul. Jastrzębskiej. 

Przewodnicząca Rady Dzielnicy Wilchwy pani M. Żebrak stwierdziła, że chciałaby zwrócić uwagę 
radnemu M. Balcerowi, iż wszystkie materiały dotyczące rady dzielnicy jako Przewodnicząca Rady 
Dzielnicy otrzymała. Powiedziała, że również rada dzielnicy Wilchwy miała spotkanie w sprawie 
podziału  środków  i  w  sposób  demokratyczny  poprzez  głosowanie  przyjęto  podział  środków. 
Nadmieniła,  że  zdziwiona  jest  faktem,  iż  radny  informuje  Prezydenta  Miasta  o  tym,  że  Rada 
Dzielnicy Wilchwy nie przeznaczyła środków na jakieś zadanie.  Stwierdziła,  że pewne kwestie 
powinny  być  rozpatrywane  podczas  spotkań  rady  dzielnicy  a  nie  podnoszone  na  sesji  Rady 
Miejskiej. Nadmieniła, że jeżeli jako Przewodnicząca Rady Dzielnicy będzie potrzebowała jakiś 
dokumentów, to zwróci się do radnego M. Balcera o ich dostarczenie. 

Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Stare  Miasto pan E.  Porwolik powiedział,  że  nad potokiem 
Leśnica  był  most,  który  w  wyniku  powodzi  w  1996r.  został  zniszczony,  jednak  pomimo 
wybudowania nowego mostu tzw.  „mostu donikąd”,  ludzie  korzystają  z  prowizorycznej  kładki, 
aby móc przejść na drugą stronę. Stwierdził, że obecnie przejście kładką jest bardzo niebezpieczne 
dlatego zapytał, czy istniałaby możliwość wybudowania nowej kładki?
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Radny J. Grabowiecki poinformował,  że złoży w Biurze Rady Miejskiej  projekt uchwały Rady 
Miejskiej Wodzisławia Śląskiego w sprawie zmiany statutu Miasta. Stwierdził, że to działanie jest 
kontynuacją  wcześniejszych  starań  Stowarzyszenia  Przejrzysty  Wodzisław  w  kwestii  sposobu 
głosowania,  transmisji  obrad  z  sesji  Rady  Miejskiej,  inicjatywy  mieszkańców.  Powiedział, 
że  zgodnie  z  §51  ust.  4  uchwały  w  sprawie  Statutu  Miasta  „Projekt  uchwały  powinien 
być  dostarczony  do  Biura  Rady  Miejskiej  na  30  dni  przed  terminem sesji,  na  której  ma  być 
rozpatrywany.  Przewodniczący  Rady  kieruje  otrzymany  projekt  do  właściwych  Komisji  celem 
zaopiniowania.”. Nadmienił, że projekt uchwały zawiera listę 485 podpisów mieszkańców miasta 
popierających  tę  inicjatywę.   Mówiący  poprosił,  aby  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  - 
po otrzymaniu opinii Radców Prawnych Urzędu Miasta oraz Prezydenta Miasta - skierował projekt 
uchwały pod obrady merytorycznych komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że po złożeniu materiałów do Biura Rady Miejskiej, 
sprawa zostanie rozpatrzona i najpóźniej w miesiącu marcu 2009r. zostaną podjęte odpowiednie 
działania. 

Radny E.  Szczygieł  poinformował,  że  rok  2009 w woj.  śląskim poświęcony  jest  Wojciechowi 
Korfantemu - politykowi i publicyście, polskiemu działaczowi narodowemu na Śląsku, jednemu 
z  czołowych  przywódców  Chrześcijańskiej  Demokracji  -  z  okazji  jego  70.  rocznicy  śmierci. 
W związku z powyższym istnieje możliwość złożenia wniosku w Urzędzie Marszałkowskim - przez 
Wydział  Edukacji  -  do  8.02.2009r.  na  pozyskanie  środków  na  przeprowadzenie  wśród  dzieci 
i młodzieży pogadanek na temat W. Korfantego. Powiedział, że jest w posiadaniu interpelacji radnej 
Z. Wistuba oraz udzielonej odpowiedzi Prezydenta Miasta w temacie zmiany napisów na pomniku 
Powstańców Śląskich. Zauważył, że projekt pomnika został wykonany przez Komitet Obywatelski, 
natomiast odlew został sfinansowany przez Urząd Miasta. Dodał, że bardzo długo zastanawiano 
się  nad  umieszczeniem  odpowiedniego  napisu  na  pomniku  i  ten  napis,  który  tam  widnieje 
upamiętnia  wszystkie  ofiary,  a  jego  autorem  jest  pan  Paweł  Porwoł  i  nie  ma  możliwości 
umieszczenia  dodatkowego  napisu  poświęconego  więźniom  Katynia.  Powiedział,  że  będzie 
przekonywał  radnych  do  podjęcia  działania  zmierzającego  w  kierunku  zmiany  nazwy  ulicy 
26 Marca, gdyż Ks.  Dziekan Płonka w trakcie kazania powiedział,  że 26 marca Wodzisław Śl. 
pomimo faktu, iż nie było już na jego terenie wojsk radzieckich, ale w dalszym ciągu był grabiony, 
palony. W związku z powyższym należy zmienić nazwę tejże ulicy, a zmiana ta nie przysporzy 
mieszkańcom żadnych kosztów. Nadmienił, że również należałoby zmienić nazwę os. XXX-lecia 
PRL. 

Pan B. Wrona mieszkaniec miasta stwierdził, że prowadzone zmiany organizacji ruchu w mieście 
zmierzają w dobrym kierunku. Zauważył, że należałoby również zająć się zmianą organizacji ruchu 
na ul. Zamkowej, gdyż w przyszłości ma tam być prowadzona inwestycja, która w znaczny sposób 
może utrudnić pobliskim mieszkańcom dotarcie do własnych posesji.  W związku z powyższym 
zapytał, kiedy będzie rozpoczęta inwestycja na ul. Zamkowej oraz czy są możliwości skierowania 
ruchu dwukierunkowego ul. Wałową na czas realizacji inwestycji na ul. Zamkowej?

Radny  M.  Balcer  zapytał,  kiedy  jest  planowana  przebudowa  dworca  autobusowego 
oraz czy handlujący na dworcu będą mieć zapewnione inne miejsca do prowadzenia handlu?

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  Prezydenta  Miasta,  aby  ten  omówił  nowy  schemat 
organizacyjny Urzędu Miasta. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział, że od 1 lutego 2009 roku wejdą w życie dwie istotne 
zmiany a mianowicie zostanie:
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– utworzony Wydział Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej - czyli będzie w nim można 
załatwiać  wszelkie  sprawy  związane  z  oświetleniem ulic,  rowami,  oczyszczaniem,  zielenią 
miejską, a Naczelnikiem Wydziału zostanie pan T. Dragon obecny Kierownik Biura Ochrony 
Środowiska,

– przeniesione Biuro Spraw Społecznych do Wydziału Spraw Obywatelskich, a tym samym stanie 
się  Referatem  Spraw  Społecznych  w  ramach  Wydziału  Spraw  Obywatelskich,  w  związku 
z  czym wszelkie  sprawy dotyczące obsługi  należy kierować do Naczelnik Wydziału Spraw 
Obywatelskich oraz Zastępcy.

Stwierdził, że jeżeli chodzi o zadawane wcześniej pytania, to mówiący nie ustosunkował się do tych 
pytań, które były zgłoszone na zasadzie rozpatrywania. Powiedział, że sprawy związane z PZD, 
są przekazywanie zgodnie z kompetencjami do Powiatowego Zarządu Dróg. Stwierdził, że jeżeli 
chodzi o spotkanie w Zarządzie Dróg Wojewódzkich to odbędzie się ono 9 lutego 2009r., na którym 
ma  być  obecny  również  pan  P.  Spyra  odpowiedzialny  za  inwestycje  drogowe  na  drogach 
wojewódzkich. Natomiast jeżeli chodzi o Gazetę Wodzisławską, to rady dzielnic mogą umieszczać 
tam swoje ogłoszenia, jednak w tej sprawie należy kontaktować się z Rzecznikiem Urzędu Miasta. 
Powiedział, że jeżeli chodzi o kładkę nad rzeką Leśnica, to temat musi zostać dopiero rozeznany. 
Stwierdził, że obecnie nie jest w stanie odpowiedzieć precyzyjnie, kiedy rozpocznie się inwestycja 
na ul. Zamkowej. Z deklaracji ustnych inwestora wynika, iż wyburzenia obiektów znajdujących 
się na placu oraz prace archeologiczne mają ruszyć na przełomie lutego-marca br., natomiast należy 
pamiętać o tym, iż inwestorowi pozostało jeszcze 8 miesięcy na rozpoczęcie prac budowlanych 
zgodnie  z  podpisaną  umową  przetargową.  Nadmienił,  że  nie  widział  jeszcze  projektu  zmiany 
organizacji ruchu, ani nie otrzymał informacji czy będzie konieczność zamknięcia ul. Zamkowej, 
gdyż inwestor w przypadku prowadzenia inwestycji i zajęcia w tym celu części pasa drogowego 
musi podać alternatywne rozwiązanie zmiany organizacji ruchu. Dodał, że przekaże inwestorowi 
uwagę dotyczącą  wprowadzenia  na  ul.  Wałowej  ruchu dwukierunkowego na  czas  prowadzenia 
inwestycji,  jednak  należy  pamiętać,  że  kwestia  zmiany  organizacji  ruchu  na  ul.  Wałowej 
i wprowadzenia tam ruchu dwukierunkowego była już dyskutowana. Powiedział, że jeżeli chodzi 
o teren PKS-u, to od 31.12.2008r. nowym właścicielem obiektu PKS jest firma AMJ Investment 
sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w  Poznaniu.  Nadmienił,  że  spółka  wydzierżawia  tereny  dworca 
Przedsiębiorstwu Komunikacji Samochodowej z siedzibą w Rybniku, również podpisała umowy 
z  handlującymi,  natomiast  jakie  są  zapisy  tej  umowy  mówiący  nie  wie,  dlatego  należy 
się kontaktować w tym temacie z firmą AMJ Investment.

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  poprosiła,  aby  radni  otrzymali  ksero  nowego  schematu 
organizacyjnego. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział, że schemat zostanie skserowany i każdy radny będzie 
mógł go odebrać w Biurze Rady Miejskiej. 

Radna  T.  Rybka  stwierdziła,  że  niedawno  komisja  konkursowa  w  składzie  określonym  przez 
Prezydenta Miasta analizowała wnioski szkół i organizacji pozarządowych które chciały pozyskać 
środki miasta, była to ogromna praca dlatego za tę pracę podziękowała pani A. Chudzik II Zastępcy 
Prezydenta  Miasta,  pracownikom  Wydziału  Strategii  Rozwoju  Miasta  oraz  radnym  D.  Hajok 
i S. Stachoniowi. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Prezydenta Miasta o udzielenie odpowiedzi w związku 
z zażaleniem na pracę Urzędu Miasta panom, którzy znaleźli złote monety. Następnie poinformował 
radnych,  iż  Prezydent  Miasta  zwrócił  się  do  mówiącego pismem z  propozycją  zorganizowania 
dla Radnych Rady Miejskiej szkolenia w związku ze zmianami przepisów w zakresie ustawy prawo 
ochrony  środowiska.  W  związku  z  powyższym  zapytał  radnych,  czy  wyrażają  zgodę 
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na zorganizowanie szkolenia. 

Radni wyrazili zgodę na zorganizowanie szkolenia w zakresie ustawy prawo ochrony środowiska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że termin szkolenia zostanie uzgodniony i przekazany 
radnym.  Powiedział  również,  że  do  wglądu  w  Biurze  Rady  Miejskiej  znajduje  się  informacja 
Komendanta Straży Miejskiej na temat działalności straży za miesiąc grudzień 2008r. Stwierdził, 
że w związku z informacją, iż KS Wicher Wilchwy prowadzi sprzedaż biletów, a co się z tym wiąże 
prowadził  działalność  gospodarczą,  konieczne  było  zajęcie  się  sprawą radnego J.  Majdy,  który 
był prezesem KS Wicher Wilchwy. Nadmienił, że sprawa jest podobna do sprawy byłego radnego 
I.  Serwotki.  Mówiący  poprosił,  aby  Rada  Miejska  upoważniła  go  do  zajęcia  się  tą  sprawą 
i najpóźniej na sesji w miesiącu marcu 2009r. przedstawi konkretną informację w sprawie radnego. 

Rada  Miejska  upoważniła  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  do  zajęcia  się  sprawą  radnego 
J. Majdy. 
 
Nikt więcej w tym punkcie porządku obrad nie zabrał głosu. 

Ad 10.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  obrad  31.  sesji  został  wyczerpany 
i zamknął obrady o godz. 11,30.

Protokołowała:
Z. Rduch - Wydział Organizacyjny.  

Przewodniczący
Rady Miejskiej

Wodzisławia Śląskiego
Lech Litwora
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